
Dagordning

Årsmöte 2025 Kronobergs läns Biodlardistrikt

Lördagen den 1 februari 2025 kl 10.00

1. Årsmötet öppnas av sittande ordförande.
2. Val av ordförande och sekreterare för årsmötet.
3. Godkännande av kallelse och dagordning.
4. Val av två justerare tillika rösträknare att jämte ordförande justera årsmötesprotokollet.
5. Fastställande av röstlängd.
6. Frågan om icke-ombuds yttrande och förslagsrätt.
7. Verksamhetsberättelse för 2024.
8. Redogörelse av resultat och balansräkning.
9. Revisionsberättelse.
10. Frågan om ansvarsfrihet för styrelsen.
11. Frågan om ersättningar till styrelsen.
12. Behandling av motioner

a) Bidemokrati
13. Styrelsen förslag angående verksamhet och budget det kommande året.
14. Val av ordförande (1 år)
15. Val av styrelseledamöter (1 el 2 år)
16. Val av revisorer och ersättare (1 år). 
17. Val av valberedningen (1 år).
18. Val av ombud  och ersättare till Riksförbundsmötet
19. Distriktets del av medlemsavgiften
20. Övrig information

a) Årsrapporter
b) Övrigt

21. Avslutning



2024 års verksamhetsberättelse

Styrelsen för Kronobergs läns Biodlardistrikt överlämnar härmed verksamhetsberättelsen för det 
gångna verksamhetsåret.

Styrelsen med ansvarsuppgifter

Joakim Engdahl Ordförande, ansvarig för medlemsregistret och för
näringsbiodling.

Roger Sten Vice ordförande, bihälsosamordnare och hemsideansvar.
Hans Hansson Kassör, skolansvarig, arkivarie.
Tomas Lund Sekreterare, ansvarig för medlemsregistret, hemsideansvar.
Ingvar Johansson Kvalitetsansvarig, honungsbedömning, Länets bästa honung.
Lars-Göran Abrahamsson Utbildningssamordnare
Claudia Santoni Avel och drottningodling.

Revisorer
Nils Harju och John Sollenberg, ersättare Kennet Hjelm.

Valberedning
Therese Nordeman (sammankallande), Ingelöv Englund och Pierre Danielsson.

Styrelsemöte
Styrelsen haft 6 protokollförda möten. Möten har hållits vid Studieförbundet Vuxenskolans
lokaler i Växjö, Alvesta, Älmhult och Tingsryd. Deltagande via Teams har också erbjudits.
En stående punkt på styrelsemötena är att styrelseledamöterna redogör för vad som händer inom 
ledamotens kontaktförening.

Ordförandekonferenser
Under året har två ordförandeträffar med länets föreningar hållits via Teams. I oktober så var det 
dags för ett fysiskt möte. Denna gång arrangerades det av Göteryd-Markaryd och Judhultsgården 
var platsen för mötet. Efter sedvanligt utbyte av information hölls en föreläsning av Bibruden Jill 
Müller från Bjärnum. 

Årsmötet 2024
Årsmötet hölls vid Ingelstads lantbruksgymnasium den 3 februari 2024 efter gällande stadgar. 46 
ombud deltog. Inbjudan till årsmötet skickades via mejl till ombuden och ersättare i 
lokalföreningarna. Årsmötet beslutade om nytt sätt att räkna ut hur många ombud varje förening 
kan skicka till årsmötet. 
Efter årsmötet så hölls en föreläsning av Danny Zwaard: Biskötsel som främjar friska bin.

Utbildningsverksamhet
Under året har distriktet inbjudit till tre kurskvällar på temat ”Ny i styrelsen”. En kurs genomfördes 
den 4 december i Ljungby med tre deltagare från två föreningar. Två av kurserna fick ställas in på 
grund av för få anmälda deltagare.



Kontakt med utbildningssamordnarna har skett under året. Under våren gjordes en enkät via e-post 
och under hösten kontaktades samordnarna via telefon. Någon fysisk träff har inte genomförts under 
året. Ett kortare informationspass om utbildning gjordes på ordförandekonferensen i oktober.

Vårupptakt 17 mars
Vårupptakten hölls i Alvesta där vi träffades i Folkets Hus. Blandat med mingel och lotteri så 
lyssnade vi på föreläsningar av Leo de Geer, Danny Zwaard och Lotta Fabricius Kristensen.
Leo pratade bland annat om hur han framgångsrikt säljer flytande honung i Malmö. Danny visade 
på arbetet inom friskabin.se och Lotta delade med sig av sina erfarenheter från resor i Vietnam, 
Laos, Indien och Sri Lanka.

Höö parningsstation
Höö parningsstation har under året återaktiverats med hjälp från Älmhultsortens biodlarförening. 
Styrelsen träffades på Höö för en presentation och visning av stationen och drönarsamhällen.

Länets bästa honung 28 september
Länets bästa honung 2024 korades under Äppelmarknaden i Kärrasand. Distriktet anordnade 
tävlingen om Länets Bästa Honung i samarbete med Hästrikets biodlarförening. Hästriket 
anordnade kort-seminarier om biodling och via en honungsbar så erbjöds deltagarna att prova olika 
sorters honung.
Årets vinnare blev Maritha Ericsson Mandelholm och Tommy Ericsson från Östra Värends BF. 
Andraplatsen togs av David Axelsson från Vittaryds BF och tredjeplatsen av Ellinor Heim 
Hästrikets BF.

Styrelsen 2025-01-13

Joakim Engdahl     Claudia Santoni
Tomas Lund           Lars-Göran Abrahamsson          Ingvar Johansson
Hans Hansson        Roger Sten









Förslag från styrelsen till årsmöte 2025

Budget 2025



Ersättning för deltagande i styrelsearbetet
- Ordförande: 2000 :-
- Styrelsemedlem: 500:- om man deltagit i mer än hälften av styrelsemötena
- 75:-/styrelsemöte

Förslag: Inga förändringar.

Reseersättning
Ersättning för resekostnader utgår för resor till aktiviteter där det är obligatoriskt eller mycket 
lämpligt att Kronobergs Biodlardistrikt är representerade samt för resor där personen är arrangör för 
aktiviteten.

Resor där deltagandet är frivilligt ersätts inte (t.ex. ordförandekonferens)

Reseersättning för resa med bil utgår enligt Skatteverkets normer för den skattefria ersättningen. 
Allmänna kommunikationsmedel (2a klass i tåg) enligt kvitto.

Förslag: Inga förändringar.

Distriktets del av medlemsavgiften
Idag så går 60:- av medlemsavgiften till distriktet.

Förslag: Ingen förändring

Motioner

1. Motion från Ljungby BF – Bidemokrati. – bifogad i årsmötesmaterialet
    Förslag på att införa en insändarspalt i Bitidningen.

- Yttrande från Agunnaryds BF

- Yttrande från distriktet -  – bifogad i årsmötesmaterialet

Distriktets svar (sammanfattat): Distriktets styrelse förslår att motionen avslås då Bitidningen 
drivs som en självständig del av SBR. Vi uppmuntrar dock till att skicka in förslag till Bitidningen 
att genomföra motionens förslag.



 

Verksamhetsplan för Biodlarna Kronoberg 2025 

 

Aktivitet Datum, Plats, Tid Tema Ansvarig 

Årsmöte 2025  2025-02-01, Lördag, 

Hovmantorps Folkets 

hus, kl 10-15 

Se särskild plan.  Ordf, sekr, 

kassör 

Styrelsemöte 1 

Cirkulär 1 

2025-02-08, Lördag, 

SV Växjö kl 10-15 

Konstituerande möte. 

Årsplanering. Ansvarsområden. 

Kommunikation. Information. 

Ordf + övriga 

Styrelsemöte 2 2025-03-04, Tisdag, 

Teams, kl 18-19 

Se ärendelista. Ordf 

Vårupptakt 2025-03-09, Söndag, 

prel. Agunnaryds 

bygdegård 

kl 10-15 

Se särskild plan. Joakim/Roger 

Ordförandeträff 2025-03-26, Onsdag, 

Teams 

Kl 18-20 

Se ärendelista. V ordf 

Styrelsemöte 3 

Cirkulär 2 

2025-04-08, Tisdag 

SV Älmhult 

Kl 18-21 

Föreningssamtal kl 18-19 

(Göteryd-Markaryds bf, 

Älmhultsortens bf,  

Agunnaryd bf). 

Övrigt: Se ärendelista. 

Ordf + 

kontaktperson 

Styrelsemöte 4 2025-06-03, Tisdag, 

Teams, kl 18-19 

Se ärendelista. Ordf 

Styrelsemöte 5 

 

2025-08-05, Tisdag 

Älghults 

biodlarmuseum 

kl 18-21 

Föreningssamtal kl 18-19 

(Uppvidinge bf). 

Övrigt: Se ärendelista. 

Ordf + 

kontaktperson 

Ordförandeträff 

Cirkulär 3 

2025-08-13, Onsdag, 

Teams 

kl 18-20 

Se ärendelista V ordf 

Styrelsemöte 6 2025-09-09, Tisdag, 

Teams 

kl 18-19 

Se ärendelista. Ordf 

Länets bästa honung 

(LBH) 

2025-09-06 

Vittaryd 

 Ingvar 

Övrigt 
 

https://apimondia2025.com 

 

Joakim/Tomas 

    

https://apimondia2025.com/


 

Ordförandekonferens 2025-10-05, Söndag,  

Tingsryd, kl 10-15 

Se särskild plan. Ordf + hela 

styrelsen 

Styrelsemöte 7 

Cirkulär 4 

2025-10-14, Tisdag, 

SV Växjö 

kl 18-21 

Föreningssamtal kl 18-19 

(Växjöortens bf, 

Vislandabygdens bf). 

Övrigt: Se ärendelista. 

Ordf + 

kontaktperson 

Styrelsemöte 8 2025-11-18, Tisdag, 

Teams 

kl 18-19 

Övrigt: Se ärendelista. Ordf 

Styrelsemöte 9 

Cirkulär 5 

2025-12-16, Tisdag, 

SV Tingsryd 

kl 18-20 

Övrigt: Se ärendelista. Ordf, sekr, 

kassör 

Årsmöte 2026 2026-02-07, Lördag, 

Plats ej fastställd 

kl 10-15 

Se särskild plan. Ordf, sekr, 

kassör 

 

 Föreningskluster 

Ljungbyortens bf -  

Vittaryds bf – Hans 

 

Göteryd-Markaryds bf – 

Agunnaryds bf -  

Älmhultsortens bf – 

 

Biets & Honungens dag 

20 maj – Biets dag 

20 aug – Honungens dag 

Samordna aktiviteter. 

Samordnarträffar 

Utöver aktiviteterna i 

verksamhetsplanen 

initierar/genomför 

distriktet träffar för olika 

områden: 

Kvalitet/honung 

Utbildning 

Bihälsa 

Näringsbiodling 

Minnesanteckningar 

skickas för kännedom till 

styrelsen. 

Vislandabygdens bf -  

Växjöortens bf - 

Uppvidinge bf -  

Hästrikets bf –  

Östra Värends bf -  

Idéer att resonera om 

Sommarfest/familjedag: 

Distriktet tillsammans med 

en värdförening inbjuder 

till en dag för hela familjen. 

Förslag: Maj eller augusti 

 

Höstmeeting 

Höstträff tillsammans med 

något annat distrikt.  

09.30 Drop in-fika 

10-12 Föreläsningar 

12-13.30 Lunch/mingel 

13.30-15 Föreläsningar 

Förslag: Oktober 

Föreningssamtal 

2025: 

Agunnaryds bf  

Göteryds-Markaryds bf 

Älmhultsortens bf 

Uppvidinge bf 

Vislandabygdens bf 

Växjöortens bf 

2026: 

Ljungbyortens bf  

Vittaryds bf  

Hästrikets bf 

Östra Värends bf 

 

Reviderad 2024-12-07 

Reservation för ev. ändringar 



Motion till SBR:s kongress 2025 

Jag anser att dagens bitidning i stort och smått saknar relevans för att bedriva 

och fördjupa min biodling. Än alvarligare är att det också i stora stycken 

förhåller sig så mellan lokalföreningen och riksplanet och distrikt och riksplanet.  

En av de saker som saknas är den offentliga dialogen mellan medlemmarna och 

styrelsen, tidigare fördes den i bitidningen under rubriken ”Kritik och försvar”. 

Ibland var det ingen som hade något att säga andra gånger kunde 4 – 5 sidor 

fyllas. Meningsutbytet mellan riksstyrelsen och medlemmar höll samman 

förbundet, ledde till ökade kunskaper hos alla, gjorde det möjligt för 

medlemmar att påverka beslut innan de fattades och hjälpte till att vägleda 

styrelsen om de frågor som biodlare tyckte var mest angelägna. I förlängningen 

ledde det också till att bredda rekryteringsbasen till styrelsen. Den vanliga 

vägen på den tiden var att man först visade sitt engagemang i en viss fråga, 

skrev om den, föreslog olika lösningar och gjorde sig kända den vägen för alla 

medlemmar. 

En annan spalt som saknas är en frågespalt för allehanda frågor som rör 

nybörjare såväl som etablerade biodlare. Förr fans det en sådan spalt där man 

kunde ställa sina frågor och olika erfarna biodlare gav välgrundade svar. Att vara 

biodlare är som jag ser det ett livslångt lärande och då behövs också någonstans 

att vända sig med de problem och iakttagelser man gör under vägen. Dagens 

bitidning fyller inga av dessa behov anser jag, och det här är det många fler 

bland medlemmarna som anser. 

Jag föreslår att riksförbundsmötet beslutar att: 

Införa en insändarspalt i bitidningen där medlemmar och styrelsen kan 

diskutera frågor av intresse, och där styrelsen under beredningen av olika 

ärende för fram sina olika ställningstaganden innan beslut fattas. Det här kan 

liknas vid en sorts remissrunda så att medlemmar kan påpeka eventuella 

brister i de olika förslagen. 

Införa en frågespalt där medlemmar kan ställa sina frågor och funderingar och 

där olika erfarna biodlare kan besvara dessa. 

 

För att få en djupare insikt i dessa resonemang och förslag till SBR:s kongress 

rekommenderas att läsa bilagan ”Bidemokrati” till denna motion. 

Torbjörn S Kuylenstierna 

Medlemsnr: 105399  

 

 

 



Bidemokrati 

Organisationen SBR hänger inte längre ihop mellan lokalförening, -distrikt och riksplanet. Orsakerna till det 

här har naturligtvis flera olika samverkande faktorer och förklaringar. Jag vill här lyfta två av dem. Den ena är 

den modell av demokratisk styrning som numera tillämpas i vår organisation. Den andra är bristen på 

relevans för den vanlige biodlaren av föreningen som sådan. På båda står en hel del av lösningen att finna i en 

annan användning av bitidningen.  

För att belysa skillnaden i demokratisk styrning kan man som utgångspunkt ta januarinumret av Bitidningen 

från 1951. På 5 sidor ges av Carl Hammar en noggrann sammanställning av den svenska honungsmarknaden 

som vid denna tid befann sig i kraftig obalans då det producerades betydligt mer än det försåldes. I samma 

nummer fans det 4 fullskrivna insändarsidor, under rubriken ”Försvar och kritik”, där de flesta skrev om dessa 

problem. Debatten och synpunkter kring denna, och andra frågor, fortsatte under året. I novembernumret 

lades en omfattande utredning och förslag på hur denna fråga skulle lösas fram av styrelsen. De hade fått 

uppdraget av riksförbundsmötet 1950. Debatten och synpunkterna kring förslagen fortsatte i de efterföljande 

Bitidningarna tills beslut togs. 

Den här modellen av dialog innan beslut fattades i vad frågan än gällde var länge en väl beprövad modell för 

styrning inom SBR. Förutom att man som enskild medlem kontinuerligt kunde se vad som pågick kunde man 

också vara med och påverka. Den här modellen innebar dessutom en enorm kunskapsöverföring och 

förkovran mellan den enskilde och styrelsen i båda riktningarna.  

En debatt som baseras på fakta av olika slag, både på ett övergripande plan, som en väl utförd utredning, och 

för den verklighet den enskilde biodlaren lever i befrämjar bra beslut. Visar det sig sedan att det inte var en 

bra lösning, eller att verkligheten förändrats, till exempel på grund av förändrad lagstiftning, så hade man dels 

en kunskapsgrund att stå på, men också möjlighet att på nytt diskutera frågan. 

I honungsfrågan och lösningen på den tog det närmare 40 år av debatt och beslut innan vi i SBR hade en egen 

distributionskanal som kontrollerade alla steg fram på 70-talet och som alla medlemmar kunde ha nytta av. 

Modellen befrämjar nämligen också långsiktighet mer än något annat. Vet man vad målet är kan man på ett 

helt annat sätt också bygga stabilt från grunden bit för bit.  

I kontrast till detta kan modellen att förändra honungsreglementet lyftas fram. Denna har de senaste åren 

förändrats flera gånger om utan någon debatt värd namnet där medlemmarna kan delta och föra fram sina 

synpunkter till allmän beskådan. Denna fråga kanske inte är den viktigaste, men den belyser på ett utmärkt 

sätt den genomgående modell av styrning för organisationen SBR som tillämpats av styrelser i SBR de senare 

åren. 

Vi har inte längre någon spalt för nybörjare i Bitidningen, ej heller någon kunnig person som kan, eller vill 

svara på olika frågeställningar kring biodlingsfrågor. Vi har dock en tidning som följer med de senaste 

modesvängarna inom tidningsbranschen, med väldigt mycket yta för bilder, och som mer tycks vara en 

reklamprodukt för hur tjusigt det är att vara biägare. Hjälp med att vara biodlare får man däremot söka någon 

annan stans, till exempel i utländska bitidskrifter. 

Redan de gamla grekerna förstod att man måste ha ett torg där alla kan delta för att ett demokratiskt samtal 

ska kunna föras. Utan detta förmedlas och fördjupas inte kunskaper av olika slag mellan olika nivåer i en 

organisation, och i längden kommer den då att mista all relevans för medlemmarna. Bitidningen är det torget 

för oss, det finns inget annat som i dag kan fylla den funktionen. Jag anser med bestämdhet att denna rollen 

återigen skall tas av Bitidningen om vi ska kunna överleva och utvecklas som demokratisk organisation. För mig, 

och här tror jag att jag talar för många, är det viktigare med åsiktsutbyte och kunskapsförmedling hur det än 

framförs, långt eller kort, bra eller mindre bra uttryckt, än den bitidning vi har idag. Det är vi medlemmar som 

betalar för den och det är vi som också vill ha nytta av den. Nu är det så för mig att vill jag ha nytta av 

bitidningen är jag hänvisad till att läsa gamla bitidningar där dessa, och andra, metoder för kunskapsförmedling 

tillämpades.                                                                                                                         

Torbjörn S Kuylenstierna 

 



Yttrande: Motion till SBRs  årsmöte 2025

Motion
En motion med yrkande till SBRs årsmöte 2025 har inkommit till Kronobergs biodlardistriks 
styrelse. Motionen följer inte föreslagen mall för motioner och behöver omformuleras om den ska 
skickas vidare till riksförbundet. Motionens behandlande i föreningars årsmöte är inte heller tydligt 
dokumenterade men beslutet är ändock att distriktet behandlar motionen.

Motionen argumentera för att stärka ”bidemokrati” på ett intressant och föredömligt sätt och 
argumentationen leder till ett förslag om hur denna kan förbättras. Motionen yrkar att riksförbundet 
ska ”Införa en insändarspalt i bitidningen där medlemmar och styrelsen kan diskutera frågor av 
intresse och där styrelsen under beredningen av olika ärende för fram sina olika ställningstaganden 
innan beslut fattas.”. Motionen yrkar dessutom på att en frågespalt införs i Bitidningen där erfarna 
biodlare kan bidra med svar.

Analys
På SBRs hemsida (biodlarna.se) så kan man följa länken ”Om Bitidningen” för att få bättre 
förståelse kring syftet med Bitidningen. En bit ner på denna sida så sägs att ”Tidningen har en 
självständig roll i organisationen och arbetar efter sunda, journalistiska principer och redaktionell frihet med 
tryckfrihetslagstiftningen som grund.”.

Ytterligare information hittas under länken ”Tipsa Oss” där vi som enskilda medlemmar uppmanas 
att skicka in förslag på ämnen, idéer kring vidareutveckling av tidningen eller allmänna åsikter.

Baserat på att Bitidningen ska ha en självständig roll gentemot organisationen så faller motionen 
utanför vad som rimligen ska beslutas på SBRs riksmöte. Utveckling av Bitidningen i motionens 
anda får därför drivas på annat sätt än via motion till SBR.

Förslag
Utifrån resonemanget i analysen så är distriktsstyrelsens förslag att motionen avslås.

Däremot uppmuntrar styrelsen enskilda medlemmar att framföra motionens idéer kring fråge- och 
insändarspalt till Bitidningens redaktion via länken ”Bitidningen – Tipsa Oss” som hittas under 
”Om Bitidningen” på hemsidan biodlarna.se.


	Dagordning årsmöte 2025
	Verksamhetsberättelse 2024
	Resultat- och balansräkning
	Revisionsberättelse
	Valberedningen
	Förslag från styrelsen
	Verksamhetsplan 2025 Biodlarna Kronoberg
	Motion till SBR.docx
	Yttrande - Motioner

